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WO-ZA.0022.18.2017 

 

 

Protokół Nr 99/17 

Zarządu Powiatu Gostyńskiego 

z dnia 14 lipca 2017 r. 

 

Ad 1) 

Dziewięćdziesiąte dziewiąte posiedzenie Zarządu Powiatu Gostyńskiego otworzył Starosta Robert 

Marcinkowski o godz. 12:00. 

 

Ad 2) 

Starosta Robert Marcinkowski stwierdził, że Zarząd jest władny podejmować uchwały, gdyż jest 

zachowane quorum.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad 3) 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek posiedzenia Zarządu. 

Zaproponował dodanie do porządku obrad punktów: 

5 o) o treści „Rozpatrzenie wniosku Ochotniczej Straży Pożarnej w Pępowie w sprawie 

dofinansowania i przekazania upominków dla laureatów XIX Finału Wojewódzkiego, XXIV 

Ogólnopolskiego Konkursu Kronik i XXIV Konkursu na pamiętniki, wspomnienia, 

opracowania i relacje „Z dziejów OSP”.” 

6 d) o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pełnomocnictwa do zawarcia, wykonania i rozliczenia umowy finansowej oraz do zaciągania 

zobowiązań finansowych na realizację projektu „Ponadnarodowa mobilność uczniów 

i absolwentów oraz kadry kształcenia zawodowego”, finansowanego z Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój.” 

6 e) o treści: „Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie zawarcia 

Porozumienia pomiędzy Powiatem Leszczyńskim a Powiatem Gostyńskim dotyczącego 

pokrywania kosztów rehabilitacji uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rydzynie.” 

 

Wicestarosta Czesław Kołak zaproponował dodanie do porządku obrad punktu: 

5 p) o treści: „Rozpatrzenie wniosku Wójta gminy Piaski w sprawie przebudowy drogi powiatowej 

nr 4935P Szelejewo-Bodzewo”. 

 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak zaproponowała dodanie punktu:  

6 f) o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu oraz częściowego 

rozdysponowania rezerw”. 

 

Zaproponowane zmiany przyjęto w wyniku głosowania – 5 głosów „za” 

Porządek ze zmianami przyjęto w wyniku głosowania – 5 głosów „za”. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 4 ) 

Protokół Nr 97/17 z 22 czerwca 2017 r. Zarząd przyjął w wyniku głosowania – 5 głosów „za”. 

Protokół Nr 98/17 z 7 lipca 2017 r. Zarząd przyjął w wyniku głosowania – 4 głosy „za” przy 1 

głosie „wstrzymującym się”. 
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Ad 5 a) 

Wniosek radnego gminy Gostyń Pawła Koncewicza w sprawie budowy ścieżki rowerowej 

z Krajewic do Gostynia przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: KD-

DR.0362.50.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Radny gminy Gostyń Paweł Koncewicz złożył ponownie wniosek w sprawie pobudowania ścieżki 

rowerowej z Krajewic do Gostynia. Informujemy, że powyższa sprawa omawiana była przez 

Zarząd Powiatu w 2010 i 2015 roku. Ponadto w 2010 roku zostało wysłane pismo także do 

zarządcy drogi wojewódzkiej nr 434 czyli Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Poznaniu. Rozpoczęcie jakichkolwiek prac referat ds. dróg proponuje po wybudowaniu 

obwodnicy miasta Gostynia. W pierwszej kolejności należy zabezpieczyć środki na opracowanie 

dokumentacji technicznej oraz na wykup gruntów na odcinku od drogi wojewódzkiej nr 434 do 

Krajewic na długości około 560 mb. Wniosek uznajemy za zasadny nie tylko z uwagi na względy 

rekreacyjne obecnie bardzo popularne ale także z uwagi na zlokalizowane w strefie przemysłowej 

Gostynia zakłady pracy. Wielu pracowników dojeżdża do pracy rowerem. Niekiedy powodem jest 

brak możliwości korzystania ze środków komunikacji publicznej. Argumentem za powstanie takiej 

ścieżki jest zapewnienie bezpieczeństwa dzieciom oraz jej mieszkańców. Odcinek drogi 

wojewódzkiej nr 434 z Gostynia w kierunku Krobi na odcinku od ulicy Wrocławskiej do 

skrzyżowania z drogą w kierunku Podrzecza jest bardzo niebezpieczny, obciążonym dużym 

ruchem samochodowym, w tym pojazdami o dużych gabarytach.” 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” postanowił zwrócić do Wielkopolskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu z wnioskiem o rozpoczęcie prac nad 

przygotowaniem ścieżki rowerowej składając jednocześnie deklarację, że jeśli ścieżka 

zostanie wybudowana to Powiat Gostyński, w porozumieniu z gminą Gostyń, jest gotowy 

rozpocząć przygotowania do budowy ścieżki od drogi wojewódzkiej do Krajewic.  

Wniosek do WZDW oraz odpowiedź do wnioskodawcy przygotuje KD-DR. 

 

Ad 5 b) 

Wniosek radnego gminy Pępowo Dominika Szczęsnego w sprawie naprawy ubytków 

w nawierzchni i zwiększenia widoczności poprzez wycięcie krzewów przy poboczach drogi 

powiatowej nr 4959P Babkowice-Siedlec przedstawił Wicestarosta Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-

DR.0362.51.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Ubytki zostaną naprawione w terminie do końca lipca 2017. Wycinka krzewów na odcinku 

Babkowice-Siedlec została zaplanowana w roku 2018”. 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek zgodnie z opinią Wydziału- 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 c) 

Wniosek radnego gminy Pępowo Mirosława Stachowiaka w sprawie usunięcia kilku drzew 

wchodzących w pas drogowy drogi powiatowej 4907P na odcinku Pępowo-Siedlec przedstawił 

Wicestarosta Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-DR.0362.51.2017) 
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Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Drzewa, które zostały zakwalifikowane do wycinki na tym odcinku, będą usunięte w pierwszej 

kolejności. Kwalifikację drzew do wycinki przeprowadziła firma, która brała pod uwagą wszystkie 

czynniki wpływające na bezpieczeństwo ruchu drogowego. W obecny czasie została wszczęta 

procedura na sprzedaż drzew „na pniu". Dodatkowo informujemy, że dostaliśmy decyzję na 

wycięcie 6 szt. drzew w okolicy skrzyżowania „Dębówka".” 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek zgodnie z opinią Wydziału- 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 d) 

Wniosek radnego gminy Pępowo Szymona Jakubowskiego w sprawie naprawy ubytków 

w nawierzchni drogi powiatowej 4926P w miejscowości Pasierby przedstawił Wicestarosta 

Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-DR.0362.51.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Ubytki zostaną naprawione w terminie do końca lipca 2017”. 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek zgodnie z opinią Wydziału- 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 e) 

Wniosek Sołtysa Siedlca Stefana Krystkowiaka w sprawie wyrównania zdeformowanej nawierzchni 

zatoki autobusowej przy drodze powiatowej 4907P w miejscowości Siedlec przedstawił 

Wicestarosta Czesław Kołak. 

(nr sprawy: KD-DR.0362.51.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„W obecnym czasie nie posiadamy środków na wykonanie zadania. Istnieje możliwość wykonania 

zadania w IV kwartale 2017 roku w miarę dostępnych środków finansowych, w innym przypadku 

prace zostaną zaplanowane na rok 2018.” 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek zgodnie z opinią Wydziału- 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 f) 

Wniosek Sołectwa Zalesie w sprawie uzupełnienia nawierzchni jezdni drogi powiatowej Dąbrówka-

Siedmiorogów I na łuku drogi w miejscowości Zalesie (przy stawie) przedstawił Wicestarosta 

Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-DR.0362.58.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„W dniu 26 czerwca 2017 r. Sołectwo Zalesie, gm. Borek Wlkp., zwróciło się z wnioskiem 

dotyczącym uzupełnienia nawierzchni jezdni w m. Zalesie (przy stawie). Wydział Komunikacji 

i Dróg ref. ds. dróg informuje, że w obecnym czasie nie planuje wykonania tego zadania ze 

względu na brak środków finansowych. Po dokonaniu wstępnych pomiarów szacowana kwota 

wykonania zadania wynosi ok. 20 000,00 zł. Prace obejmowałyby położenie tylko nawierzchni 

z betonu asfaltowego grubości 5 cm. Podbudowa została wykonana w ramach poszerzenia drogi 
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na potrzeby budowy farmy wiatrowej. Prosimy o zajęcie stanowiska i zabezpieczenie środków na 

wykonanie zadania.” 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” postanowił udzielić odpowiedzi zgodnej 

z opinią Wydziału oraz poinformować, że zadanie zostanie wykonane w 2018 roku. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 g) 

Wniosek mieszkańców wsi Rokosowo w sprawie budowy chodnika przy drodze powiatowej 

Drzewce-Rokosowo od numeru 20 do 23 przedstawił Wicestarosta Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-

DR.0363.40.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Mieszkańcy wsi Rokosowo złożyli wniosek w sprawie wykonania chodnika przy drodze 

powiatowej nr 4928P Drzewce-Rokosowo od numeru 20 do 23. Po dokonaniu wizji lokalnej 

w terenie oraz rozeznaniu zakresu robót jaki należy wykonać, koszt wykonania chodnika wraz 

z wjazdami do posesji na długości około 500 mb szacuje się na kwotę 200,0 tys. zł. Koszt 

obejmuje opracowanie dokumentacji technicznej, roboty odwodnieniowe (zabudowa rowu poprzez 

położenie kanalizacji deszczowej) oraz roboty brukarskie.” 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” postanowił udzielić odpowiedzi zgodnej 

z opinią Wydziału uzupełniając, że realizacja inwestycji będzie możliwa po uzgodnieniu 

priorytetów inwestycyjnych z gminą Poniec. Istnieje również możliwość zgłoszenia zadania 

w ramach Budżetu Obywatelskiego Powiatu Gostyńskiego. 

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 5 h) 

Wniosek Rady Osiedla Prawobrzeżnego Gostynia w sprawie wsparcia finansowego organizacji 

X festynu „Sobota na Kani” przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: 

BPR.0363.38.2017) 

 

Opinia Biura Promocji i Rozwoju Powiatu: 

„Impreza odbędzie się 26 sierpnia 2017 r. na boisku sportowym przy ul. Wiśniowej na Osiedlu 

Głogówko. Dotychczasowe edycje cieszyły się olbrzymim zainteresowaniem, spotykali się na nim 

mieszkańcy osiedla, a także pozostali mieszkańcy miasta. Będzie to już jubileuszowe X osiedlowe 

spotkanie w plenerze. Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu z uwagi na ograniczoną ilość środków 

finansowych w budżecie biura proponuje przekazać kilka gadżetów powiatowych 

z przeznaczeniem na nagrody dla najlepszych zawodników i zawodniczek–uczestników konkursów 

i konkurencji sportowych przeprowadzonych podczas festynu.” 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek zgodnie z opinią Biura- 5 głosów „za”. 

Sprawą zajmie się BPR 

 

Ad 5 i) 

Wniosek Akademii Sztuk Walki „KWON” w sprawie udzielenia pomocy w sfinansowaniu wyjazdu 

sześciu zawodników oraz trenera na Mistrzostwa Świata Taekwondo ITYF w Holandii przedstawił 

Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: BPR.0363.34.2017) 
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Opinia Biura Promocji i Rozwoju Powiatu: 

„Zarząd Powiatu Gostyńskiego na posiedzeniu 8 czerwca 2017 r. podjął decyzję o odłożeniu 

wniosku do ponownego rozpatrzenia oraz zobowiązał Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu do 

uzyskania informacji o tym, czy zawodnicy wyjeżdżający na Mistrzostwa Świata są mieszkańcami 

powiatu gostyńskiego. Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu uzyskało informację od Przemysława 

Popiołka–trenera Teakwondo sekcji Skoraszewice, iż 5 zawodników wyjeżdżających na 

Mistrzostwa Świata jest mieszkańcami powiatu gostyńskiego: 4 osoby pochodzą z gminy Pępowo 

i 1 z gminy Krobia. Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu proponuje podpisać umowę promocyjną 

z Akademią Sztuk Walki „KWON”. Ze względu na ograniczenia budżetowe proponujemy przyznać 

kwotę nieprzekraczającą 1 000 zł brutto.” 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie, zgodnie z opinią Biura- 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli BPR  

 

Ad 5 j) 

Wniosek Jednostki Wojskowej w Lesznie w sprawie wsparcia finansowego organizacji Święta 

3 Kresowego dywizjonu przeciwlotniczego przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: 

BZK.5521.6.2017) 

 

Opinia Biura Zarządzania Kryzysowego: 

„W związku z tym, że Jednostka Wojskowa w Lesznie aktywnie uczestniczy w imprezach przez 

nas organizowanych (Powiatowy Dzień Bezpieczeństwa – udział żołnierzy i sprzętu wojskowego, 

Dożynki Archidiecezjalno-Powiatowe – udział żołnierzy), można przeznaczyć niewielką kwotę na 

zakup materiałów promocyjnych. Środki z budżetu przeznaczonego na działalność komisji 

bezpieczeństwa (754 - 75495 w BZK).” 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” rozpatrzył wniosek pozytywnie i postanowił 

udzielić wsparcia finansowego w wysokości 500 zł.  

 

Ad 5 k) 

Wniosek Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli w sprawie wsparcia finansowego 

festiwalu AleMuzaFest 2017 przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: 

BPR.0362.15.2017) 

 

Opinia Biura Promocji i Rozwoju Powiatu: 

„Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli Mariusz Ossowski zwrócił się z prośbą 

wsparcia finansowego Festiwalu, który organizowany jest w tym roku w Jarocinie 16 września. 

Ideą Festiwalu są występy młodych artystów z powiatów: jarocińskiego, krotoszyńskiego, 

pleszewskiego oraz naszego gostyńskiego. W 2019 r. Festiwal odbędzie się w powiecie 

gostyńskim i będzie stanowił jego IV edycję. W ubiegłym roku powiat gostyński reprezentowało 

ponad 15 uczestników, a zespół z Gostynia zdobył 2 miejsce. Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu 

proponuje przeznaczyć kwotę 500,00 zł brutto na pokrycie kosztów warsztatów bębniarskich 

(za okazaniem faktury/ rachunku).” 

 

Zarząd w wyniku głosowania-5 głosów „za” rozpatrzył wniosek pozytywnie zgodnie z opinią 

Biura. 

Odpowiedzi udzieli BPR 
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Ad 5 l) 

Wniosek Biura Projektowo-Konsultingowego MKM- Projekty opracowującego projekt rozbudowy 

drogi powiatowej nr 4803P Poniec-Krobia w sprawie zmiany terminu wykonania zamówienia do 

31 lipca 2017 r. przedstawił Wicestarosta Czesław Kołak. (nr sprawy: KD-DR.7011.1.2017) 

 

Opinia Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Biuro Projektowo-Konsultingowe MKM - Projekt inż. Marcin Kuciak, z Poznania, przesłało pismo 

dotyczące problemów mających wpływ na realizację projektu pn.."Rozbudowa drogi powiatowej nr 

4803P Poniec - Krobia od skrzyżowania z drogą powiatową nr 4906P do granic gmin ( Poniec-

Krobia), w terminie określonym w aneksie do umowy nr 338/16 z dnia 28.12.2016 r. (termin do 

28 czerwca br. zgodnie z aneksem z dnia 09.06.2017r.). Po złożeniu dokumentacji dotyczącej 

uzbrojenia sieci dla przedmiotowej inwestycji w Ewidencji Projektowanej Sieci Uzbrojenia Terenu 

w Gostyniu, okazało się, że mapy do celów projektowych przekazanych przez Zamawiającego 

czyli Powiat Gostyński a pozyskane w Wydziale Geodezji Kartografii i Gospodarki 

Nieruchomościami w Gostyniu okazały się nieaktualne na dzień złożenia dokumentacji. Z uwagi na 

zaistniałe fakty, zaszła konieczność pozyskania aktualnych map, wkreślenia sieci 

telekomunikacyjnej i energetycznej, wykonania dodatkowych dokumentacji na ww. media oraz 

ponowne złożenie dokumentacji do uzgodnienia. W związku z tym, że opóźnienie w wykonaniu 

przedmiotu umowy nastąpiło z przyczyn niezależnych od Wykonawcy, proponuje się zmianę 

terminu wykonania zamówienia do 31 lipca 2017 r.” 

 

Starosta Robert Marcinkowski zwrócił się z zapytaniem do pana Grzegorza Mayera, czy nie ma 

przeciwskazań prawnych, aby termin wykonania zamówienia przedłużyć.  

Pan Grzegorz Mayer zapewnił, że nie. Można to uczynić podpisując aneks do umowy.  

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” rozpatrzył wniosek pozytywnie.  

Odpowiedzi udzieli KD-DR. 

 

Ad 5 m) 

Wniosek Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu w sprawie zaakceptowania programu 

i harmonogramu poprawy efektywności kształcenia przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz 

Sikora. (nr sprawy: OS.4323.26.2017) 

 

Opinia Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych: 

„W dniach 7-14 marca w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu przedstawiciele 

Wielkopolskiego Kuratora Oświaty przeprowadzili ewaluację zewnętrzną, w wyniku której ustalono 

niespełnienie następujących wymagań dot. kształcenia: „Procesy edukacyjne są zorganizowane 

w sposób sprzyjający uczeniu się” oraz „Uczniowie są aktywni”. O powyższym fakcie Zarząd 

Powiatu Gostyńskiego został poinformowany na posiedzeniu w dniu 18 maja 2017r. W związku 

z powyższym - zgodnie z art. 34 ust. 2 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty - 

Wielkopolski Kurator Oświaty polecił dyrektorowi Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu 

opracowanie, w uzgodnieniu z organem prowadzącym, programu i harmonogramu poprawy 

efektywności kształcenia, a następnie wdrożenie zaplanowanych działań (polecenie WKO z dnia 

14 czerwca 2017 r.). Stosowny program naprawczy został przygotowany przez dyrektora ZSO 

w Gostyniu i stanowi załącznik do niniejszej opinii. Program uwzględnia działania wynikające 

z przepisów rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 6 sierpnia 2015 r. w sprawie 

wymagań wobec szkół i placówek (Dz. U. z 2015 r. poz. 1214) oraz rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie nadzoru pedagogicznego (Dz. U. 
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z 2015 r. poz. 1270), zapewniające realizację wskazań zawartych w raporcie z ewaluacji, 

w zakresie: 

- skutecznego planowania procesów edukacyjnych w szkole, w sposób służący rozwojowi uczniów, 

w tym stosowania przez nauczycieli różnych metod pracy dostosowanych do potrzeb uczniów, 

grupy i oddziału; 

- powszechnego informowania ucznia o jego postępach w nauce; 

- skutecznego kształtowania przez nauczycieli u uczniów umiejętności uczenia się; 

- skutecznego angażowania przez nauczycieli uczniów w zajęcia prowadzone w szkole. 

W związku z powyższym Wydział opiniuje program pozytywnie i proponuje jego zaakceptowanie 

w przedstawionej treści.  

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” zaakceptował przedstawiony program 

i harmonogram poprawy efektywności kształcenia w ZSO w Gostyniu.  

Program poprawy efektywności kształcenia stanowi załącznik do protokołu. 

Odpowiedzi udzieli OS 

 

Ad 5 n) 

Wniosek Marszałka Województwa Wielkopolskiego w sprawie zaopiniowania projektu Planu 

zagospodarowania przestrzennego województwa wielkopolskiego, Wielkopolska 2020+ wraz 

z Planem zagospodarowania przestrzennego miejskiego obszaru funkcjonalnego w Poznaniu oraz 

prognozę oddziaływania na środowisko przedstawił Starosta Robert Marcinkowski  

(nr sprawy: AB.671.9.2017) 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” zaopiniował projekt pozytywnie pod warunkiem 

przyjęcia wniosku Zarządu Powiatu oraz ze wskazaniem, że w Planie w sposób szczególny 

należy wyeksponować ochronę południowo-zachodniej Wielkopolski przed ewentualną 

eksploatacją węgla brunatnego oraz umożliwienie dalszego rozwoju przemysłowo-

rolniczego tych gruntów. 

 

Wniosek Zarządu Powiatu do projektu Planu zagospodarowania przestrzennego województwa 

wielkopolskiego, Wielkopolska 2020+ wraz z Planem zagospodarowania przestrzennego 

miejskiego obszaru funkcjonalnego w Poznaniu oraz prognozy oddziaływania na środowisko: 

Podstawowym celem Planu zagospodarowania przestrzennego województwa wielkopolskiego 

Wielkopolska 2020+ jest stworzenie podstaw dla zachowania lub przywracania ładu 

przestrzennego i zapewnienia zrównoważonego rozwoju Wielkopolski. Wprowadzenie ochrony 

złóż węgla brunatnego (co przedstawia mapa pn. Środowisko przyrodnicze) jest zaprzeczeniem 

zachowania ładu przestrzennego i zapewnienia zrównoważonego rozwoju. Udokumentowane i 

nieeksploatowane złoża tego surowca w rejonie Ponieca – Krobi (złoże Oczkowice) będące 

jednym z 31 udokumentowanych złóż Wielkopolski budzi uzasadnione obawy sięgnięcia po te 

zasoby w nieodległej przyszłości. Wielokrotnie wskazywaliśmy przewidywalne i udokumentowane 

zagrożenia wynikające z uruchomienia kopalni węgla brunatnego metodą odkrywkową. Obniży się 

poziom wód podziemnych, pod pokładami węgla w złożu Oczkowice znajdują się wody zasolone 

(1-2g/l), a głębiej solanki o ogromnym zasoleniu sięgającym 100g/l. Wody słone w procesie 

odwodnienia będą wydobywane i zrzucane do miejscowych cieków powierzchniowych, co 

spowoduje, że dojdzie do ogromnego skażenia terenu. Realizując przytoczoną w dokumencie 

zasadę zrównoważonego rozwoju należy uwzględnić jej podstawową zasadę, że jest to taki 

rozwój, w którym potrzeby obecnego pokolenia mogą być zapewnione bez umniejszania szans 

przyszłych pokoleń na ich zaspokojenie. Konsekwencje degradacji środowiska i naruszenie 

stosunków wodnych mieć będą negatywny wpływ dla obecnych i przyszłych pokoleń. Doktryna 
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zrównoważonego rozwoju dąży do sprawiedliwości społecznej poprzez m.in. ekonomiczną i 

środowiskową efektywność przedsięwzięć zapewnioną m.in. przez ścisły rachunek zysków i strat.  

W związku z całym szeregiem uzasadnionych obaw wyrażanych przez naukowców, 

mieszkańców  i administrację samorządową wnosimy o wyeliminowanie z opiniowanego 

projektu Planu zagospodarowania przestrzennego województwa wielkopolskiego zapisów 

umożliwiających wystąpienie o decyzję na eksploatację złoża węgla brunatnego na terenie 

powiatu gostyńskiego. W ocenie Zarządu Powiatu, w ww. Planie, na mapie „Środowisko 

przyrodnicze”, tereny powiatu gostyńskiego nie mogą znaleźć się jako tereny objęte ochroną złóż 

kopalin węgla brunatnego. Uzasadnieniem tego wniosku, poza negatywnymi konsekwencjami 

ewentualnego uruchomienia wydobycia, jest fakt, że są to tereny o wysokiej produkcji rolnej 

z wielowiekowymi tradycjami.  

 

Pismo na podpis Starosty Gostyńskiego przygotuje AB. 

 

Ad 5 o) 

Wniosek Ochotniczej Straży Pożarnej w Pępowie w sprawie dofinansowania i przekazania 

upominków dla laureatów XIX Finału Wojewódzkiego, XXIV Ogólnopolskiego Konkursu Kronik i 

XXIV Konkursu na pamiętniki, wspomnienia, opracowania i relacje „Z dziejów OSP” przedstawił 

Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: BPR.0363.41.2017) 

 

Opinia Biura Promocji i Rozwoju Powiatu: 

„Do Biura Promocji i Rozwoju Powiatu wpłynął wniosek Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej 

z Pępowa, który jest współorganizatorem Konkursu Kronik, pamiętników i wspomnień. Biuro 

Promocji i Rozwoju Powiatu proponuje przekazać trzy upominki dla laureatów konkursu oraz 500 zł 

brutto na wykonanie toreb okolicznościowych.” 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie zgodnie z opinią Biura -5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli BPR. 

 

Ad 5 p) 

Wniosek Wójta gminy Piaski w sprawie przebudowy drogi powiatowej nr 4935 P Szelejewo-

Bodzewo przedstawił pan Grzegorz Mayer.  

Wniosek dotyczy wymiany na całej długości przebudowanego odcinka drogi istniejącego 

krawężnika betonowego na nowy. Wymianę płytek chodnikowych na kostkę gmina wykona we 

własnym zakresie w przyszłym roku.  

 

Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie- 5 głosów „za”.  

Odpowiedzi udzieli KD-DR 

 

Ad 6 a) 

Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego osiedla „Powstańców Wielkopolskich 2” w Borku Wlkp. wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: 

AB.671.10.2017) 

Wydział Architektury i Budownictwa nie wniósł, ze strony fachowej, uwag i wniosków do ww. planu. 

 

Uchwała Nr 99/658/17 w sprawie uzgodnienia projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedla „Powstańców Wielkopolskich 2” w Borku Wlkp. 
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wraz z prognozą oddziaływania na środowisko została podjęta w wyniku głosowania: 

5 głosów „za” 

 

Ad 6 b) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki zaciągniętej przez SPZOZ w Gostyniu 

przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 

Zarząd postanowił udzielić poręczenia Transzy Nr 77 pożyczki zaciąganej przez SPZOZ 

w Gostyniu na pokrycie zobowiązań z tytułu zakupów leków wobec PGF URTICA Spółka z o.o. 

z Wrocławia w kwocie 15 914,70 zł wraz z odsetkami i prowizją w wysokości 275,83 zł – 

poręczenie terminowe do 26.08.2017 r.  

 

Uchwała Nr 99/659/17 w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki zaciągniętej przez SPZOZ 

w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 c) 

Projekt uchwały w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Powiatu Gostyńskiego 

przedstawił Starosta Robert Marcinkowski.  

Uchwała dotyczy określenia sposobu wykonania uchwał podjętych przez Radę Powiatu 

Gostyńskiego na XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu. 

 

Uchwała Nr 99/660/17 w sprawie określenia sposobu wykonania uchwał Rady Powiatu 

Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 d) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do zawarcia, wykonania i rozliczenia umowy 

finansowej oraz do zaciągania zobowiązań finansowych na realizację projektu „Ponadnarodowa 

mobilność uczniów i absolwentów oraz kadry kształcenia zawodowego”, finansowanego 

z Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz 

Sikora.  

 

Uchwała Nr 99/661/17 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do zawarcia, wykonania 

i rozliczenia umowy finansowej oraz do zaciągania zobowiązań finansowych na realizację 

projektu „Ponadnarodowa mobilność uczniów i absolwentów oraz kadry kształcenia 

zawodowego”, finansowanego z Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój została 

podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 e) 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy Powiatem Leszczyńskim a Powiatem 

Gostyńskim dotyczącego pokrywania kosztów rehabilitacji uczestników Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Rydzynie przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. (nr sprawy: WO-

ZA.0020.20.2017) 

Powiat Gostyński, którego mieszkańcy są uczestnikami rehabilitacji w Warsztatach Terapii 

Zajęciowej w Rydzynie, zobowiązuje się do pokrywania kosztów rehabilitacji w odniesieniu do 

swoich mieszkańców, w części nieobjętej finansowaniem ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, w wysokości i na zasadach określonych w porozumieniu. 

Koszty, o których mowa, określa się w wysokości odpowiadającej dofinansowaniu pokrywanemu 

przez samorząd powiatowy, tj. 10% całkowitych kosztów rehabilitacji uczestnika ustalonych na 

podstawie planu finansowego WTZ w Rydzynie na rok 2017. Całkowity miesięczny koszt 

rehabilitacji jednego uczestnika w WTZ w Rydzynie wynosi w 2017 r. 1.481,12 zł, z czego: 90%, tj. 
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1.333,00 zł stanowią środki PFRON a 10%, tj. 148,12 zł – środki samorządu powiatowego. 

W związku z powyższym w roku 2017 Powiat Gostyński przekaże Powiatowi Leszczyńskiemu 

kwotę w wysokości iloczynu liczby uczestników WTZ w Rydzynie wymienionych zgodnie 

z wykazem uczestników i kwoty stanowiącej równowartość 10% rocznego kosztu rehabilitacji 

uczestnika, co stanowi łącznie kwotę 5.332,32 zł. 

 

Uchwała Nr 99/662/17 w sprawie zawarcia Porozumienia pomiędzy Powiatem Leszczyńskim 

a Powiatem Gostyńskim dotyczącego pokrywania kosztów rehabilitacji uczestników 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rydzynie została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów 

„za”. 

 

Ad 6 f) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu oraz częściowego rozdysponowania rezerw 

przedstawiła Skarbnik powiatu Eleonora Gościniak. 

Zmiany dotyczyły:  

1) zmian w planie dochodów: 

 zwiększenia o kwotę 900 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody Wlkp. na bieżącą 

działalność PINB w Gostyniu; 

 zwiększenia o kwotę 9 245 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody Wlkp. na 

ubezpieczenie zdrowotne za bezrobotnych bez prawa do zasiłku; 

 zwiększenia o kwotę 10 000 zł na bieżącą działalność ŚDS w Chwałkowie; 

 zwiększenia o kwotę 120 000 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej z Gminy Poniec na 

inwestycje drogowe. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o 140 145 zł. 

2) zmian w planie wydatków: 

 zwiększenia o kwotę 900 zł w PINB w Gostyniu na bieżące wydatki; 

 zwiększenia o kwotę 9 245 zł w PUP w Gostyniu na ubezpieczenie zdrowotne za 

bezrobotnych bez prawa do zasiłku;  

 zwiększenia o kwotę 10 000 zł w ŚDS w Chwałkowie na bieżące remonty; 

 zwiększenia o kwotę  135 000 zł na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 

4928P Drzewce – Rokosowo”; 

 zwiększenia o kwotę 165 000 zł na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej 

4975P m. Poniec ulica Krobska i Krobska Szosa”; 

 zmniejszenia o kwotę 180 000 zł z realizacji zadania „Przebudowa drogi powiatowej 4803P 

Krobia – Poniec w miejscowości Dzięczyna”; 

 zwiększenia o kwotę 660 000 zł na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 

4803P Pudliszki na odcinku od ulicy Ponieckiej do granicy gmin (Krobia-Poniec); 

 zmniejszenia o kwotę 400 000 zł z realizacji zadania „Budowa drogi łączącej obwodnicę 

drogi wojewódzkiej 434 ze skrzyżowaniem ulic Nad Kanią i Europejska w Gostyniu”; 

 zwiększenia o kwotę 28 100 zł w SP w Gostyniu na bieżące wydatki; 

 zmniejszenia rezerwy ogólnej o kwotę 28 100 zł; 

 zmniejszenia rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne o kwotę 260 000 zł; 

 Przesunięć pomiędzy rozdziałami i paragrafami w KPPSP w Gostyniu, PCPR w Gostyniu, 

DPS w Chumiętkach, DPS w Rogowie, ZSOiZ w Krobi, Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu. 

Ogółem kwota wydatków zwiększa się o 140 145 zł. 
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Jednocześnie Zarząd rozpatrzył wnioski: 

1) Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu w sprawie zwiększenia planu wydatków 

o 24 116 zł na remont podłogi w sali do tenisa stołowego, 

2) Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu w sprawie zwiększenia planu wydatków o kwotę 

47 300 zł na remont szatni i zaplecza przy sali gimnastycznej oraz malowanie korytarzy. 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” postanowił udzielić odpowiedzi, że wnioski 

zostaną rozpatrzone przy pracach nad budżetem powiatu na 2018 r.  

 

Uchwała Nr 99/663/17 w sprawie zmian w budżecie powiatu oraz częściowego 

rozdysponowania rezerw została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 7 a) 

Zarząd zapoznał się z wystąpieniem pokontrolnym Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej 

w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu.  

Wystąpienie pokontrolne stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad 7 b) 

Zarząd zapoznał się z pismem Burmistrza Ponieca w sprawie podjęcia przez Radę Miejską 

w Poniecu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego oraz 

w sprawie przejęcia na rzecz gminy Poniec destruktu asfaltowego pozyskanego z inwestycji 

prowadzonych na terenie gminy. (nr sprawy: KD-DR.0362.61.2017) 

 

Informacja Wydziału Komunikacji i Dróg: 

„Rada Miejska w Poniecu zobowiązała Burmistrza do przejęcia na rzecz gminy Poniec destruktu 

asfaltowego z prowadzonej inwestycji w Dzięczynie oraz z innych dróg na terenie gminy w ramach 

zawartych porozumień. Informujemy, że pozyskany destrukt z remontowanych dróg (szczególnie 

pochodzący z przebudowy drogi Krobska Szosa, oraz z Dzięczyny) zostanie w całości 

przeznaczony na utwardzenie poboczy dróg powiatowych na terenie gminy Poniec. Referat ds. 

dróg przeprowadzi zapytanie ofertowe celem wyłonienia wykonawcy na utwardzanie poboczy dróg 

powiatowych.” 

 

Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” postanowił, że szczegóły współpracy związanej 

z wykorzystaniem destruktu asfaltowego uzgodnione zostaną podczas spotkania 

z przedstawicielami gminy Poniec.  

Sprawą zajmie się KD-DR 

 

Ad 8) 

Informacja członków Zarządu z podejmowanych działań między posiedzeniami Zarządu. 

 

Ad 9) 

Wolne głosy i wnioski  

Członek Zarządu Zenon Norman poruszył sprawę przekazania samochodu z Państwowej Straży 

Pożarnej w Gostyniu poza powiat gostyński. Zwrócił uwagę, że gminy jak również Powiat 

Gostyński dofinansowują zakupy nowych samochodów dla PSP w Gostyniu, które potem trafiają 

do jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie powiatu. Tym razem tak się nie stało, 

wobec czego należy zastanowić się nad dalszym dofinansowywaniem działalności PSP na terenie 

Powiatu oraz wystosować w tym celu pismo do Wojewódzkiej Komendy PSP.  
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Ponadto radny zapytał o realizację opracowania dokumentacji dotyczącej budowy ścieżki 

rowerowej Bodzewo-Bodzewko oraz zakres prac, które będą wykonywane w tym roku na ul. Św. 

Marcina w Piaskach.  

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że Wydział Komunikacji i Dróg przygotuje 

odpowiedź na koleje posiedzenie Zarządu.  

 

Ad 10) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Robert Marcinkowski zamknął 99 posiedzenie Za-

rządu Powiatu. 

 

    Starosta Gostyński 

/-/ Robert Marcinkowski 

 

 

 

Członkowie Zarządu: 

1. Czesław Kołak   

2. Zenon Norman   

3. Janusz Sikora   

4. Damian Walczak  

 

Protokołowała: Elżbieta Mikstacka  


